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     „Rok, ktorý sme práve prežili, zostane tak ako aj iné roky už len spomienkou. Začíname nový 
rok.“ – týmito slovami sa starosta obce Mgr. Pavel Hučko na Nový rok v úvode prihováral 
obyvateľom našej obce prostredníctvom miestneho rozhlasu. V závere okrem iného poprial 
veľa síl a šťastia v každodennom živote, pričom pridal i želanie: „Prijmite prosím aj želanie 
pevného zdravia, Božieho požehnania, harmónie a zlepšenia medziľudských vzťahov, ako aj 
vzájomného pokoja v týchto ťažkých časoch. Nech Vám prinášajú radosť a šťastie Vaše deti a 
nech sa dlho môžete tešiť z prítomnosti Vašich najbližších. Rozdáva jme okolo seba dobrú 
náladu, usilujme sa prekonať zlo dobrom, predchádzajme nedorozumeniam, rešpektujme a 
vážme si ľudí, snažme sa byť aktívnymi občanmi a ceňme si to čo má naozaj skutočnú ľudskú 
hodnotu - zdravie, rodinu, priateľov. Prajem Vám a vašim blízkym všetko len to dobré, nech sa 
Vám splnia všetky Vaše túžby a priania. Šťastný, pokojný a úspešný NOVÝ ROK 2024.“ 
 

PRÍRODA, POČASIE 

     Tohtoročná zima bola v našom kraji na sneh veľmi skúpa. Začiatok roka bol vzhľadom na 
ročné obdobie teplotne nadnormálny. Chladnejšie počasie sa dostavilo až približne v druhej 
polovici januára, čo využili v neďalekom lyžiarskom stredisku Skiland Stará Myjava, ktoré 
navštevujú i obyvatelia našej obce a dňa 13. januára v ňom slávnostne otvorili lyžiarsku sezónu. 
Výraznejšia zmena počasia nastala koncom januára, kedy kvôli mrznúcemu dažďu a poľadovici 
boli viaceré cesty značne klzké a pridružila sa k tomu i slabšia víchrica. Dôsledkom silného 
vetra bola v pondelok 29.januára prevádzka materskej školy a obecného úradu prerušená, 
pretože nastal výpadok elektrickej energie a v celej budove sa nekúrilo. Našťastie bol na príčine 
len pretrhnutý kábel na neďalekom stĺpe, čo sa ešte v ten deň vyriešilo, a tak mohli byť už od 
utorka materská škola a obecný úrad otvorení a v prevádzke.  

     Od začiatku februára sme v našej obci zažívali dlhotrvajúce teplé počasie, dôsledkom čoho 
sa už v druhej polovici mesiaca v záhradkách objavili prvé snežienky. Prvý marcový víkend 
zakvitol pľúcnik lekársky a na okrajoch lesa pri osade u Rumankov sa objavili i prvé lístky 
medvedieho cesnaku. V polovici marca prišla nečakane prvá jarná búrka, ktorá našťastie 
netrvala dlho, no viacerých obyvateľov poriadne vystrašila a odohnala od roboty v záhrade. 
Druhá polovica marca sa niesla v duchu mrazivých nocí. Ovocinári v okolitých sadoch boli 
nútení zahrievať stromy horiacimi sviečkami, či pálením slamy. Na konci apríla bolo chladné 
a veterné počasie, no posledný deň v apríli, kedy sa v našej obci uskutočnilo stavanie mája, nás 
počasie príjemne prekvapilo a oteplilo sa. Traja „zmrzláni“ začiatkom mája našťastie neukázali 
svoju silu tak ako po minulé roky, nastalo len mierne ochladenie s občasným dažďom. Máj 
pokračoval tak ako koniec apríla veterným počasím, teploty boli približne 20 stupňov. 

     Tohtoročné leto si budeme určite pamätať ako veľmi horúce, ale čo sa týka zrážok, 
nevyrovnané. Keďže sa skončilo ako zatiaľ jedno z najhorúcejších, ostáva nám len dúfať, že 
tento negatívny trend nebude v budúcnosti pokračovať. 

 

     V polovici septembra dorazila na celé Slovensko vlna chladného počasia a silných prehánok 
sprevádzaných vetrom, čo zastihlo aj oblasť kopaníc, teda i našu obec. Dňa 14. septembra 



3 
 

starosta obce na facebookovej stránke našej obce upozorňoval, že vietor a dážď môžu spôsobiť 
značné škody a preto prosil obyvateľov, aby zvýšili pozornosť, boli obozretní a vyhýbali sa 
lesom a stromom. A veru byť obozretní bolo veľmi potrebné, lebo silný nárazový vietor, ktorý 
presahoval v tieto dni 80 km/h zapríčinil nemalé škody. Úhrn zrážok bol v tieto dni doslova 
extrémny. V celej obci bol dňa 15. septembra vrátane osád celé dopoludnie výpadok elektrickej 
energie. Dokonca bol zrušený i majstrovský futbalový zápas Priepasné – Hrašné. Silné 
prívalové dažde zatopili cestu z Hrašného do osady U Taranov, tiež medzi osadami U Biesov a 
Polákov Vrch v miestach pri cestnom moste ponad potok Rudník a  bola zatopená i cesta v 
osade Hodulov Vrch (pri studniach). Pretekajúca voda robila problémy tiež na ceste v osade 
Žadovec.  V tejto situácii sme ocenili pomoc našich dobrovoľných hasičov,  ktorí neváhali 
a pomáhali kde sa dalo. Odstránili  spadnutý strom na ceste 3. triedy za osadou Hodulov Vrch, 
tiež vplyvom rozmočeného povrchu spadnutý strom pri osade U Rumankov kde zároveň 
vyčistili cestu plnú napadaných konárov. Silný vietor a dážď nespôsobili škody iba v našej obci, 
no i v tých okolitých. Naši hasiči po prosbe starostky obce Rudník vypomáhali okrem iného i 
na komunikáciách v obci Rudník, kde bolo potrebné súrne zasiahnuť na odstraňovaní 
padnutých stromov. V tom čase totižto dobrovoľní hasiči z obce Rudník zasahovali pri 
povodňovej aktivite v obci Vrbovce, kde bola situácia so stúpajúcou vodou  veľmi kritická.   

     Počasie v druhej polovici septembra a v októbri bolo už stálejšie s pomerne teplými dňami 
na túto dobu. Začiatkom novembra sa citeľne ochladilo a objavili sa i prvé nočné mrazy. Martin 
na bielom koni síce neprišiel, no nenechal na seba dlho čakať. O dva dni sa ukázali prvé snehové 
vločky a už v druhej polovici novembra nás doslova prekvapila nečakaná snehová nádielka, 
z čoho mali hlavne deti veľkú radosť. Snehová nádielka prekvapila i začiatkom decembra, kedy 
sa kvôli intenzívne padajúcemu snehu v kombinácii s dažďom nemohli viacerí zúčastniť akcie 
Mikuláš v našej obci. Silná námraza zasa skomplikovala prácu pri sťahovaní materskej školy, 
kedy bolo potrebné využiť posypovú soľ. V závere roka sa ukázali miernejšie teploty s menším 
počtom zrážok.  

Úroda ovocia a zeleniny 

     Počas letných a na dážď skúpych mesiacov boli záhradkári nútení svoje záhrady výdatne 
zalievať, no vďaka tomu sa napokon tešili z bohatej úrody nielen uhoriek, paradajok a paprík, 
ale i cukiet, ktoré prekvapili veľkým počtom chutných plodov. V jesenných mesiacoch sa 
ukázali veľmi pekné plody i na tekviciach a dokonca úroda zemiakov bola najlepšia za posledné 
dva roky. Napriek marcovým mrazom v záhradách aj sadoch bolo vidieť hojne obsypané 
ovocné stromy a keďže minulý rok pomrzlo takmer všetko ovocie, tohtoročná sezóna sa dá 
hodnotiť oveľa lepšie, ako vlaňajšia. Lepšie ako po minulé roky to bolo i s čerešňami, višňami 
aj broskyňami a úroda jabĺk a sliviek sa tiež ukázala vo veľmi dobrom svetle. 
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DEMOGRAFIA OBCE 

Rekapitulácia evidencie obyvateľov 

     Počet obyvateľov k 31.12.2024 bolo 484, z toho:  

- obyvateľov od 15 rokov         428 
- detí do 15 rokov                       56 

     Z počtu detí do 15 rokov bolo 34 dievčat a 22 chlapcov.  

     Mládež od 15 do 18 rokov tvorilo 8 dievčat a 3 chlapci.  

     Dospelých bolo 205 žien a 212  mužov – spolu 417 dospelých. 

     Priemerný vek obyvateľov našej obce v roku 2024 bol 46,91 roka. 

 

Zmeny v stave obyvateľov  

     Narodilo sa 6 detí, z toho: 

- 2 chlapci – Sebastián Špánik, Filip Tomek  
- 4 dievčatá – Terézia Máčaiová, Emma Schindlerová, Ema Tomková, Ľudmila Uhrová 

     Zomrelo 7 obyvateľov, z toho:  

- 4 muži – Milan Ďuriška, Milan Habarda, Ján Malek, Otto Štefík 
- 3 ženy – Oľga Cibulková, Ľudmila Hučková, Katarína Jakubcová 

     Prisťahovalo sa 17 obyvateľov, z toho: 

-  6 mužov / z nich 1 dieťa/ 
- 11 žien / z nich 4 deti/ 

     Odsťahovalo sa 5 obyvateľov, z toho: 

- 2 muži / z nich 1 dieťa/  
- 3 ženy / z nich 1 dieťa/ 

 
 Celkový prírastok v našej obci bol 11 obyvateľov. 

 

ŽIVOT V OBCI, SLUŽBY 

Život v obci 

     Za účelom skrášlenia našej obce starosta zorganizoval počas tohto roka dve obecné brigády.  
Prvú pred Veľkou nocou s názvom „Za krajšie Hrašné“, ktorej cieľom bolo upratovanie ulíc a 
verejných priestranstiev pri obydliach a firmách, okolia kultúrneho domu a hasičskej zbrojnice, 
športového areálu, autobusových zastávok, stojísk kontajnerov a ich okolia a areálu bývalej 
školy na Hodulovom Vrchu. Druhá obecná brigáda sa uskutočnila v druhej polovici októbra a  
bola venovaná príprave a údržbe areálu miestneho cintorína k Pamiatke zosnulých.  
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     V marci sa uskutočnili Voľby prezidenta SR, kedy sme i v našej obci prichádzali v hojnom 
počte k volebným urnám. Záujem o tento post malo jedenásť kandidátov. Nakoľko ani jeden 
z nich nezískal nadpolovičnú väčšinu platných hlasov, uskutočnilo sa v apríli II. kolo volieb, 
do ktorého postúpili kandidáti Ivan Korčok a Peter Pellegrini. V našej obci bola 68,8 % účasť 
voličov, pričom naši obyvatelia hlasovali v pomere 57,23 % za Petra Pellegriniho a 42,76 % za 
Ivana Korčoka, čím boli potvrdené i celonárodné výsledky a prezidentom SR sa stal Peter 
Pellegrini.  

     Koncom apríla pribudol v strede našej obce ostrovček s priechodom pre chodcov. Jedným 
z dôvodov pre vybudovanie ostrovčeka bolo zabránenie predchádzaniu vozidiel v mieste 
priechodu pre chodcov, čo sa vo veľkom v našej obci dialo. Ďalším dôvodom bolo zamedzenie 
situáciám, keď jedno vozidlo dávalo prednosť chodcom a druhé ho predchádzalo, čím bývali 
naši obyvatelia pri prechádzaní cez priechod často ohrození.  

     Prelom mesiacov máj a jún patril sťahovaniu obecného úradu a materskej školy do 
náhradných priestorov. Obecný úrad sa dočasne presťahoval do priestorov kancelárskych 
plechových unimobuniek umiestnených na parkovisku pri kultúrnom dome a materská škola do 
priestorov budovy kultúrneho domu. Presťahovanie prebehlo za pomoci  dobrovoľných hasičov 
našej obce, rodičov a nášho obyvateľa pána Romana Pišoju. V druhej polovici júna už firma 
MY PROJECT mohla nerušene pracovať na projekte s názvom „Zníženie energetickej 
náročnosti budovy Obecného úradu“, ktorý bol realizovaný s podporou Environmentálneho 
fondu. V rámci projektu boli nahradené zastaralé a neefektívne vykurovacie telesá, ktoré si ešte 
dlho pamätali minulý režim, za nové, úsporné tepelné čerpadlo, vymenený bol celý systém 
vykurovania, rozvodov a ohrevu vody. Kompletnou rekonštrukciou prešli sociálne zariadenia, 
strecha s novým bleskozvodom, opravili sa podlahy, vymaľovali steny, uskutočnilo sa 
zateplenie fasády a hydroizolácia.  

Rekapitulácia celkových výdavkov na Zníženie energetickej náročnosti budovy obecného 
úradu Hrašné :  

Projekt na stavbu v sume 9 150,00 EUR 

Stavebný dozor v suma 4 320,00 EUR 

Prostriedky enviromentálneho fondu v suma 352 641,61 EUR 

Spoluúčasť s enviromentálnym fondom v sume 18 560,09 EUR 

Neoprávnené výdavky v sume 61 136,37  EUR 

Dodatočné práce v sume 87 008,54 EUR 

Ostatné výdavky v sume 13 504,82 EUR 

Výdavky spolu: 546 321,43 EUR z toho použitie rezervného fondu 193 679,82 EUR  

Hlavné ciele a prínosy projektu:  

- Zabezpečia sa lepšie životné podmienky obyvateľov obce a celého regiónu.  
- Prispeje sa k vyššej životnej úrovni, k zlepšeniu hospodárskeho výkonu dotknutého 

územia. 
- Zvýši sa kvalita života obyvateľov a návštevníkov obce.  
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- Zvýši sa atraktivita územia pre potenciálnych nových obyvateľov i pre potreby 
cestovného ruchu. 

     Stavebné práce na budove trvali približne pol roka a do užívania bola budova odovzdaná 
dňa 18. decembra. Slávnostného odovzdania budovy sa okrem iných zúčastnili i pamätníci, 
obyvatelia našej obce, ktorí sa o vybudovanie budovy kedysi pred sedemdesiatimi rokmi 
zaslúžili. „Verím, že obecný úrad bude slúžiť všetkým občanom a teší ma, že sme takto zlepšili 
podmienky materskej školy.“ – vyslovil starosta obce. Ďalej  spomenul, že ďalším náročným 
projektom, do ktorého by sa obec chcela pustiť, je vybudovanie komunitného centra na 
Hodulovom vrchu. 

     Počas obdobia rekonštrukcie budovy nebol v prevádzke ani obecný rozhlas, čo bolo riešené 
zasielaním informácií našim obyvateľom formou SMS správ do mobilných telefónov 
a uverejňovaním príspevkov na facebookovej stránke našej obce. Počas tohto obdobia takisto 
cvičenie aerobiku v našej obci nebolo možné, vzhľadom na presťahovanie materskej školy do 
priestorov kultúrneho domu. No vďaka ochote starostky susednej obce Rudník, mohli naši 
obyvatelia  začať od apríla cvičiť aerobik v kultúrnom dome v obci Rudník.  

     Obyvateľ našej obce pán Anton Baláž - známy slovenský prozaik, scenárista, dramatik 
a publicista, vydal v tomto roku nové knižné dielo s názvom Môj príbeh sa ešte nekončí. 
Rekapituluje v ňom svoj osobný príbeh a príbeh svojej rodiny, ale zároveň aj príbeh slovenskej 
literatúry počas desaťročí. Pán Baláž v diele opisuje i to, ako vznikali jeho predošlé knihy a aké 
boli ich osudy v rôznej spoločenskej situácii. Veríme, že toto dielo, tak ako jeho 
predchádzajúce, si nájde svojich spokojných čitateľov a pán Baláž nás opäť prekvapí novým 
zaujímavým dielom.  
 
Služby  

     Reštaurácia U Felberú - nachádzajúca sa oproti obecnému úradu, ktorá je v prevádzke firmy 
Gastro P.K. s.r.o. majiteľa Patrika  Kubicu z Myjavy, ponúkala denne našim obyvateľom rôzne 
druhy obedového menu. Počas roka organizovala rôzne víkendové akcie, ako napríklad  
Haluškovo - strapačková sobota, Kačacie hody s ponukou rôznych kačacích špecialít, 
langošové dni, Oktoberfest s ponukou tradičného mníchovského piva, Zabíjačka s predajom 
mäsa a výrobkov, ďalej grilovacie dni s ponukou rôznych špecialít - rýb, rebierok, údeného 
kolena a iných chuťoviek. Okrem iného si obyvatelia mohli v reštaurácii kúpiť vždy čerstvú 
tradičnú domácu parenú knedľu, rôzne druhy syrov zo Zázrivej, ovčie jogurty, ovčí syr – čerstvá 
hrudka, parenice, korbáčiky, bryndzu, žinčicu, jogurtové mlieka. Okrem jedla ponúkala 
reštaurácia aj veľký výber nealkoholických a alkoholických  nápojov, taktiež čapovaného piva. 

     Gevis s.r.o. - prevádzka potravín nachádzajúca sa vedľa reštaurácie, v našej obci ponúkala 
obyvateľom na predaj počas roka široký sortiment potravín a drogérie, alkoholické 
i nealkoholické nápoje.  Disponovala tiež bohatou ponukou pekárenských výrobkov priamo z 
Čachtickej pekárne, ktorými boli rôzne druhy chleba, sladkého i slaného pečiva a špaldových 
výrobkov.   
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     Herbex s.r.o. - tento rok bol podľa predstaviteľov spoločnosti vcelku úspešný. Spoločnosti 
sa podarilo zrekonštruovať šumienkareň, čo obnášalo  zmodernizovať stroje, rozšíriť priestory, 
vymeniť strechu a dorobiť odsávanie. Pre uľahčenie niektorých výrobných procesov firma 
inovovala i baliareň bylinkovćh čajov v obci Hrašné. Modernizácia prebehla i v ďalších 
prevádzkach firmy - vo Vinici a na Podkylave.  

     Spoločnosť ponúka na trhu regionálne čaje z myjavských kopaníc, ktoré nie sú len sadou 
kvalitných produktov, ale i propagáciou našej oblasti. O túto značku museli požiadať a súčasne 
museli zdokladovať, že všetky bylinky v týchto čajoch sú pestované v regióne myjavských 
kopaníc. Na obaloch čajov použili myjavskú modrú krojovú farbu spolu s  vyobrazením 
kopaničiarskej tylovej čipky. Myjavské kopanice sa týmto propagujú nielen v rámci Slovenska, 
ale i v zahraničí, kam sa produkty tejto spoločnosti distribuujú. Nápad na propagáciu kopaníc 
na obaloch čajov vznikol tak, že Herbex v posledných rokoch pestuje liečivé rastliny na 
vlastnej, alebo prenajatej poľnohospodárskej pôde v našom regióne. Spoločnosť Herbex 
skrátka zvýšila produkciu liečivých rastlín z vlastnej úrody. Dopestované suroviny sú 
stopercentne kopaničiarske, naviac krásne, čisté a voňavé. Z nich vyrobené čaje sú zdravé, 
výborne chutia a dobre pôsobia na ľudský organizmus v každom ročnom období. 

     Momentálne spoločnosť obhospodaruje cca 30 – 40 ha pôdy, na ktorej pestujú bylinky ako  
Rumanček pravý, Mäta pieporná, Pestrec (silybum) mariánsky, Zelený jačmeň, Skorocel 
kopyjovitý, Nechtík lekársky, Repík lekársky, Rebríček obyčajný (myší chvost). Spoločnosť  
sa snaží využívať výnosnosť pôd kopaničiarskej oblasti šetrným spôsobom. 
 
Sada regionálnych čajov z myjavských kopaníc: 

 Zelený jačmeň 

 Pestrec s mätou 

 Mäta 

 Rumanček 
     V tomto roku pribudli vo výrobe ďalšie novinky - Čaj LYMFOREGEN na lymfatický 
systém, Čaj Zázvor MANGO a ďalšou novinkou je SILYBUM (Pestrec) drvený, ktorý je balený 
v príjemnej praktickej tube. Inovovala i obaly na niektoré čaje zo sady Premium. Taktiež 
z viacerých druhov šumienok, ktoré spoločnosť produkuje, pribudla novinka Šumienka 
s príchuťou KIWI. Spoločnosť je vďačná všetkým, ktorí ju podporujú napríklad i  kúpou 
produktov a všetkým, čo držia palce našej slovenskej firme. 
 
     Akvavita s.r.o. - moderná pálenica v miestnej časti Žadovec pracuje na vysokej odbornej 
a technologickej úrovni. Využíva najnovšie technológie pre dokonalý destilát z ovocia. 
V tomto roku sa urodilo veľmi veľa sliviek a jabĺk, čo sa prejavilo i v množstve vypáleného 
destilátu. Predstavitelia spoločnosti hodnotia sezónu ako veľmi dobrú. 

 
ŠKOLSTVO – PREDŠKOLSKÁ VÝCHOVA 

     Materskú školu v našej obci navštevovalo v tomto roku 14 detí v zložení 8 dievčat a 6 
chlapcov. Z toho ju do augusta navštevovalo  6 detí vo veku 5-6 rokov, 3 deti vo veku 4-5 rokov 
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a 5 detí vo veku 3-4 roky. Od septembra materskú školu navštevovalo  5 detí vo veku  5-6 
rokov, 2  deti vo veku 4-5 rokov a 7 detí vo veku 3-4 roky.  

     Do materskej školy boli prijaté deti z obcí Kostolné časť u Hučkov, Krajné, Jablonka, 
Rudník a dokonca i zo Starej Turej mestskej časti Topolecká. Deti z našej obce a jej priľahlých 
osád - Hodulov Vrch, Polákov Vrch a Žadovec tvorili ½ z celkového počtu prijatých detí.    

     Výchovno-vzdelávací proces v materskej škole prebiehal prostredníctvom učebných osnov 
Školského vzdelávacieho programu Ďatelinka, ktorý bol spracovaný podľa Štátneho 
vzdelávacieho programu pre predprimárne vzdelávanie v materských školách.  
     Materská škola v priebehu tohto roka zorganizovala v rámci výchovno-vzdelávacieho  
procesu množstvo akcií a aktivít, pričom o niektorých z nich informovala obyvateľov našej 
obce formou fotodokumentácie v oznamovacej tabuli pred budovou obecného úradu.  
     Snahou riaditeľky materskej školy je, aby ľudové zvyky a tradície v našej obci nezanikali, 
ale sa deťom pripomínali a tým uchovávali pre ďalšie generácie. O tom svedčia i niektoré akcie, 
ktoré materská škola v tejto súvislosti organizovala. Koncom zimy, deti za spevu jarných piesní, 
vyniesli „Morenu“ z dediny k potoku pod osadou Polákov Vrch a priniesli „Letečko“ do 
dediny. V mesiaci máj zasa deti oblečené v detských ľudových krojoch vystúpili v parku pred 
kultúrnym domom, kde svojimi ľudovými piesňami a tancom obyvateľom našej obce spestrili 
tradičné stavanie mája. Mesiac máj sa odpradávna spája i so  sviatkom Deň matiek. Pri tejto 
príležitosti deti vystúpili v kultúrnom dome s programom, po ktorom nasledovalo posedenie s 
občerstvením pre rodičov a rodinných príslušníkov. Pre zmenu, na Gazdovskom dvore v Turej 
Lúke, mestskej časti okresného mesta Myjava, deti v letných mesiacoch spoznávali tradičnú 
gastronómiu Myjavského regiónu a za pomoci gazdiniek uvarili lekvárové perky s makom 
a pripravovali posúchy k pečeniu v chlebovej peci. V jeseni zasa  spoznali tradičnú ľudovú 
výrobu textílií. Videli pradenie na drevenom kolovrate, vypočuli si rozprávanie o spracovaní 
konope a technológii tkania, ktoré si spestrili piesňou „Močila konope“ spojenú s tanečnými 
krokmi. Deti sa dozvedeli, že práca tkáča nebola v minulosti veru ľahká, o čom sa i presvedčili 
pri práci s malými detskými krosnami. V závere roka sa deti intenzívne pripravovali na príchod 
Mikuláša, pričom nacvičovali piesne a básne, ktoré potom zaspievali a zarecitoval Mikulášovi, 
za čo ich odmenil sladkým balíčkom. Mikuláš prišiel do našej obce, tak ako sa už stalo tradíciou, 
na koňoch i so svojim sprievodom - anjelom a čertom. Hoci počasie tejto akcii spočiatku príliš 
neprialo, no deti z materskej školy sa napokon svojim programom postarali o dobrú náladu. 
Rodičia zasa prispeli svojimi výrobkami do vianočného stánku, pričom výťažok z predaja bol 
určený materskej škole na skvalitnenie výchovno-vzdelávacej činnosti. Padajúci sneh sa v to 
popoludnie v žiare svetiel ligotal a na rozsvietenom stromčeku bol priam rozprávkový.  

     Materskej škole záleží na vedení detí k zdravému životnému štýlu a predchádzaniu obezity, 
preto v rámci projektu Zeleninkové šialenstvo deti spoznávali vybrané druhy zeleniny, akými 
boli zeler, paprika, cícer, zemiak, pór, cesnak, karfiol, chren, špenát, šalát, reďkovka, kukurica, 
kaleráb, pažítka, rebarbora, cuketa, hrášok, brokolica, melón, mrkva, petržlen, tekvica, kapusta, 
cibuľa, cvikla, fazuľa, uhorka, zemiak, šošovica. Deti zeleninu umývali, čistili, pričom sa učili 
pracovať so škrabkou, krájali, dokonca i strúhali na strúhadle. Mali možnosť zeleninu ochutnať 
v surovom stave, no i tepelne upravenú v rámci obeda. Do tejto činnosti boli zapojení i rodičia, 
ktorí v jedno letné popoludnie v materskej škole s deťmi pripravovali rôzne nápoje, pochutiny 
a pokrmy z melónov.  



9 
 

TELOVÝCHOVA A ŠPORT 

Telovýchovná jednota Slovan Hrašné 

     Klub telovýchovnej jednoty je pod stálym vedením obyvateľa našej obce Milana Šustera 
a trénerom hráčov je naďalej Miroslav Pražienka z obce Poriadie. Hráči nastúpili do jarnej 
sezóny v nových dresoch, s dobrou partiou hráčov, ktorá sa vytvorila v predošlých rokoch. Boli  
plní optimizmu a nádeje, že sa prikloní šťastie na ich stranu a zranenia či prípadné choroby ich 
budú zďaleka obchádzať. Jarnú sezónu mužstvo odštartovalo ukážkovým víťazstvom 3:0 nad 
odvekým rivalom PŠK Bzince pod Javorinou a remízou 1 : 1 s TJ Slovan Priepasné. V priebehu 
sezóny sa už výsledky zápasov striedali ako na hojdačke. Na konci jarnej súťaže sa pre zranenia 
hráčov muselo mužstvo uspokojiť so 6. miestom. Jesenná sezóna začala nadšením z prvých 
dobrých výsledkov. V zápase s TJ Družstevník Považany boli hráči napriek prehre s výsledkom 
spokojní, zápas hodnotili ako veľmi pekný s dobrým pocitom z podaného výkonu. Neskôr 
v priebehu sezóny začali hráči z rôznych príčin vypadávať a na konci jesennej časti sa z toho 
dôvodu citeľne zhoršila i nálada mužstva a mužstvo nakoniec skončilo v tabuľke na 8. mieste.  

     Mužstvo sa v priebehu roka zapojilo do rôznych činností, jednou z nich bolo usporiadanie  
brigády, ktorej cieľom bolo upratanie ihriska a šatní. V lete vedenie usporiadalo  pre futbalistov 
a ich rodiny na ihrisku posedenie spojené s opekaním na grile. Po Vianociach sa podarilo 
zorganizovať tradičný zápas Starí – mladí, ktorý prebiehal vo veselej atmosfére a v závere roka 
tak mužstvo v príjemnej spoločnosti posedelo do večerných hodín. 

     Činnosť telovýchovnej jednoty funguje vďaka ochote pár jedincov, väčšinu už 20 rokov 
zabezpečuje Milan Šuster s podporov trénera Miroslava Pražienku. Vďaka za činnosť patrí 
všetkým, ktorí sú ochotní akýmkoľvek spôsobom prispieť a investovať do športu, ktorí má 
v našej obci dlhoročnú tradíciu. Futbal sa v našej obci hral od nepamäti a dedil sa generačne, to 
znamená, že kde hral otec, tam s vysokou pravdepodobnosťou hrali aj jeho synovia či vnukovia. 
Činnosť mužstva podporujú sponzori Gastro P.K. s.r.o., Kopaničiarska odpadová spoločnosť  
s.r.o., NCL a Metalex Hrašné a tiež jednotlivci, ktorí darovali podiel zaplatených daní vo výške 
2%. Na fungovaní činnosti sa  podieľa i obec, starosta obce sa pričiňuje o starostlivosť o ihrisko 
a jeho okolie.  O lajnovanie a prípravu ihriska na zápasy sa stará obyvateľ obce pán Milan 
Jakubec a pani Dana Šusterová je ochotná pracovať v bufete a upratovať kabíny. Snahou 
telovýchovnej jednoty je naďalej pokračovať v činnosti i napriek nepriaznivej finančnej situácii 
/ výdavky klubu sa v tomto roku pohybovali vo výške 3 800 € /, s ktorou v dnešnej dobe zápasia 
mnohé futbalové mužstvá. V našom okolí za rok museli z tohto dôvodu svoju činnosť ukončiť 
tri z nich a my pevne veríme, že tento trend nebude vo veľkom pokračovať. Budeme dúfať 
a veriť, že sa v budúcnosti naďalej nájdu ľudia ochotní v činnosti telovýchovnej jednoty 
pokračovať, ochotní naháňať sa za  futbalovou loptou na dedine, a tak nielen obyvateľom našej 
obce spríjemňovať nedeľné popoludnia.  

Dobrovoľný hasičský zbor / DHZ / 

     V tomto roku činnosť nášho DHZ fungovala vďaka dobrej a zodpovednej spolupráci členov 
výboru. Začiatkom februára sa v kultúrnom dome uskutočnila výročná schôdza. Starosta 
vyjadril poďakovanie za vzornú reprezentáciu našej obce na rôznych hasičských súťažiach, kde 
dosahovali aj počas minulého roka veľmi pekné výsledky, ale aj za pomoc a spoluprácu pri 
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organizovaní rôznych kultúrnych, športových a spoločenských podujatí v našej obci. 
V neposlednom rade poďakovanie patrilo i za výkon svojej práce pri hasení požiarov, pomoc 
pri mimoriadnych udalostiach so snehom, vodou, odstraňovaní nebezpečného hmyzu, polomu 
stromov na komunikáciách.  
     K 31.12.2024 bolo v hasičskom zbore evidovaných 45 členov z toho 18 žien. Na činnosti 
DHZ sa podieľajú obetaví dobrovoľní členovia hasičského zboru, obecný úrad, starosta obce, 
podiel jednotlivcov zo zaplatených daní vo výške 2%  a sponzori – Kopaničiarska odpadová 
spoločnosť s.r.o. a Akvavita s.r.o. - Pálenica Hrašné. DHZ je zaradený do skupiny B v rámci 
systému celoplošného rozmiestnenia síl a prostriedkov a i v tejto súvislosti DHZ získalo 
finančné prostriedky pridelené štátom. 

     Počas roka členovia pracovali na údržbe techniky a AVIE, starali sa o budovu a okolie 
hasičskej zbrojnice. Na začiatku mája vykonali  protipožiarnu hliadku na burze veteránov, 
uskutočnenej v mestskej časti Myjava – Trnovce. Zúčastnili sa i Hasičského dňa s historickou 
Tatrou v Myjave, kde hlavným bodom programu bolo predstavenie zrekonštruovanej hasičskej 
Tatry 2630 z roku 1934, ktorá je vďaka nadšencom z radov dobrovoľných hasičov už plne 
pojazdná. Súčasťou podujatia boli aj ukážky zásahov a činnosti hasičov, o ktoré sa postarali 
i naši členovia.  
     Zúčastňovali sa tiež na akciách organizovaných obecným úradom.  
     Posledný aprílový deň sa už tradične uskutočnilo v našej obci stavanie mája, za čo sa 
zaslúžili členovia DHZ. Od rána chystali a pripravovali všetko potrebné bez čoho by sa akcia 
nezaobišla, tiež sa postarali o dobré jedlo a občerstvenie. Deti z materskej školy sa aktívne 
zapojili zdobením mája farebnými stužkami v duchu úryvku májovej básne „Každou farbou 
stužka hraj“. Svojim programom spríjemnili atmosféru a vyčarili úsmev na tvárach prítomných. 
Napokon po skončení programu už nič nebránilo hasičom, aby májovú pýchu obce postavili, 
hoci nie tradične – ručne, ale zato bezpečne za pomoci techniky a silných rúk.  
     V decembri sa členovia DHZ postarali a kompletne zabezpečili akciu - príchod Mikuláša 
v našej obci pre deti materskej školy a obce Hrašné, vrátane chutného a teplého občerstvenia.  
 
     Dňa 20. júla členovia usporiadali na futbalovom ihrisku v našej obci hasičskú súťaž o 
Putovný pohár starostu obce Hrašné, ktorá bola zároveň súčasťou 7. kola dvanásteho ročníka 
Inovecko-Karpatskej hasičskej ligy / IKHL /2024. Prípravné práce prebiehali počas celého 
týždňa a rozdelenie všetkých prípravných činností medzi jednotlivými členmi DHZ boli veľmi 
dobre zvládnuté, vďaka čomu mala súťaž bezproblémový a plynulý priebeh. Súťaže sa 
zúčastnilo 8 ženských družstiev a 17 mužských. V ženskej kategórii sa na prvom mieste 
umiestnilo družstvo z Rudníka a v kategórii mužov si putovný pohár odniesli hasiči 
z Hrnčiaroviec nad Parnou – B. Putovné poháre a poháre za umiestnenia súťažiacim odovzdal 
starosta našej obce.               

     Súťažná činnosť DHZ Hrašné prebiehala v tomto roku nasledovne: 

- júna – na nočnej súťaži v Pavliciach dosiahli ženy a rovnako muži 6. miesto  
- 9. júna - v Senici dosiahli ženy 3. a muži 9. miesto  
- 15. júna - na Podbranči dosiahli ženy 4. a muži 11. miesto 
- 22. júna - v Kostolnom dosiahli ženy 6. a muži 12. miesto 
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- 29. júna - v Topoleckej dosiahli ženy 3. a muži 10. miesto 
- 5. júla - v Cetuni dosiahli ženy a rovnako muži 4. miesto 
- 13. júla - v Jablonke dosiahli ženy 8. a muži 11. miesto 
- 20, júla - na domácej súťaži v Hrašnom dosiahli ženy 5. a muži 6. miesto 
- 27. júla - v Bošáci  dosiahli ženy 4. a muži 11. miesto 
- 19. augusta - na finále ligy v Prašníku dosiahli ženy 5. a muži 13. miesto 

     Spomínané výsledky počas tohtoročného priebehu súťaží IKHL zabezpečili nášmu družstvu 
žien 4. miesto v lige z celkovo zúčastnených 16 ženských družstiev a nášmu družstvu mužov  
9. miesto v lige z celkovo zúčastnených 30 mužských družstiev. 

     Činnosť DHZ Hrašné sa s nadšením zamerala aj na budovanie novej generácie hasičov, za 
čo patrí veľká vďaka členke DHZ našej rodáčke Daniele Drškovej rodenej Feriancovej. Vďaka 
tomu vzniklo i za podpory rodičov detí v našom zbore družstvo mladých hasičov, ktorí boli 
zaradení v kategórií prípravka do 8 rokov. Členmi tohto družstva sú Hana a Veronika Vydarená 
z Hrašného, Victoria Výchlopnová z Topoleckej a Marko Karvaj z Hrašného. Tento kolektív sa 
zúčastnil jarného územného kola Hry plameň na súťaži mladých hasičov Myjavského okresu 
a okresu Nové Mesto nad Váhom v areáli TJ Slovan Krajné, kde získali 1. miesto a v jesennom 
kole sa umiestnili na 5. mieste. Budeme držať palce a tešiť sa z ďalších úspechov našich 
budúcich hasičov.  

Rôzne 

     Na ovčej farme v miestnej časti Polákov Vrch v rodine nášho obyvateľa Petra Málka majú 
čistokrvný chov anglického mäsového plemena suffolk, taktiež i chov včiel na produkciu medu, 
vosku, peľu a propolisu. Ovečky spásajú okolité lúky, čím dotvárajú pôvodný charakter krajiny. 
Na pasienkoch tejto farmy bol postavený aj lukostrelecký parkúr pre terénnu aj terčovú 
lukostreľbu. Na parkúre bolo usporiadaných niekoľko lukostreleckých súťaží s účastníkmi zo 
Slovenskej a Českej republiky, Maďarska a Rakúska. Trénovali na ňom nielen členovia tejto 
rodiny a lukostreleckého klubu Horné Húščie 3D Myjava, ale aj lukostrelecká reprezentácia 
Slovenskej republiky, Izraela a Českej republiky (vrátane účastníkov olympiády v Paríži). 
Najmladšia členka rodiny Lea Málková študentka tretieho ročníka Gymnázia v Myjave je 
v lukostreľbe reprezentantkou Slovenskej republiky. V apríli získala zlato na halových 
majstrovstvách Slovenska vo vekovej kategórií junior v divízií olympijský luk. Taktiež sa 
umiestnila na 4.mieste na lukostreleckých Majstrovstvách sveta v terénnej lukostreľbe 
v Kanade v mixoch / olympijský luk. Sme hrdí na to, že sa naša malá obec môže pochváliť 
takouto úspešnou športovkyňou.  Zvyšní členovia rodiny Jakub Málek, Erika Málková a Peter 
Málek získali v 3D lukostreľbe niekoľko medailových umiestnení na Slovenskom pohári.  

     Úspechmi v mladom veku sa môže pochváliť i Lukáš Bies, ktorý je všestranne športovo 
nadaný, vyrastajúci v našej obci v rodine, kde futbal kedysi hral jeho otec i starý otec. Lukáš 
navštevuje siedmy ročník Základnej školy v Starej Turej a v tomto roku dosiahol veľmi pekné 
výsledky v kolkárskom športe. Vo Veľkom Šariši získal 1. miesto v 2. Turnaji Pohára mládeže 
SR, rovnako i v Podbrezovej v 3. Turnaji Pohára mládeže SR. Na prvom mieste sa umiestnil 
tiež v Sučanoch v superfinále Pohára mládeže SR a napokon v Mestskom kolkárskom klube 
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v Starej Turej získal 1. miesto v kategórii žiaci na majstrovstvách klubu. Tešíme sa 
z Lukášových úspechov a pevne veríme, že sa mu bude naďalej dariť tak ako tento rok. 

 

SAMOSPRÁVA OBCE 

Starosta obce: Mgr. Pavel Hučko 

Pracovníci obecného úradu: 

- Elena Malková je zamestnaná ako samostatná odborná referentka 

- Mgr. Petra Šimková je zamestnaná ako odborný administratívny pracovník,  toho času 
je na materskej dovolenke 

- Katarína Hučková zastupuje za pani Mgr. Petru Šimkovú  

Obecné zastupiteľstvo  ( ďalej OcZ ) tvorí v našej obci 5 poslancov / zástupcov zvolených vo 
voľbách do orgánov samosprávy, menovite Mgr. Lucia Balážová, Jaroslav Barančin, Bc. Lenka 
Fábry Bunčiaková, Ing. Miroslava Jurášová, Martin Mateják. OcZ sa na svojich zasadnutiach 
v tomto roku zišlo celkovo 11 krát. Z jednotlivých zasadnutí vyberáme najdôležitejšie udalosti: 

Obecné zastupiteľstvo: 

dňa 24.1.2024  

 schválilo VZN č. 1/2024 ustanovujúce pravidlá času predaja v obchode a času 
prevádzky služieb; 

 schválilo Programu hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja obce Hrašné na roky 
2024 – 2030 s výhľadom do roku 2040 (PHSR); 

 zobralo na vedomie žiadosť nájomcu – Kopaničiarske lovecké a ochranárske združenie 
Poriadie na prenájom užívania poľovných pozemkov na účel výkonu práva poľovníctva 
na dobu 15 rokov; 

dňa 28.2.2024  

 schválilo záverečný účet Obce Hrašné za rok 2023; 
 schválilo stanoviska hlavnej kontrolórky obce Hrašné ku kontrolnej činnosti prevodu 

majetku obce nad 20.000,- €; 
 zobralo na vedomie inventarizačný zápis Ústrednej inventarizačnej komisie o výsledku 

inventarizácie majetku a záväzkov k 31.12.2023; 

dňa 27.3.2024  

 zobralo na vedomie informáciu ohľadne úpravy kanála okolo miestnej komunikácie v 
osade U Malkov a to spojpomocne verejnou prácou domácich obyvateľov. Obec 
prispeje na opravu zakúpením materiálu v sume 2 000 €; 

 zobralo na vedomie informáciu ohľadne opravy – respektíve nového oplotenia parku pri 
Kultúrnom dome od hlavnej cestnej komunikácie; 

 zobralo na vedomie informáciu ohľadne vytvorenia spevnenej plochy pod 6 ks 
kontajnerov na sklo; 
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dňa 24.4.2024  

 schválilo Zriaďovaciu listinu Dobrovoľného hasičského zboru obce Hrašné;  
 schválilo Zásady hospodárenia a nakladania s majetkom obce Hrašné a s majetkom 

štátu, ktorý obec užíva; 
 schválilo Zmluvu o výpožičke pozemkov so „Staroturanským okrášlovacím spolkom, 

o.z; 
 schválilo Dohodu o dočasnom užívaní pozemku pri okraji účelovej komunikácie pri 

KOS, s.r.o. Kostolné, počas výstavby novej technológie skládky TKO; 

dňa 29. 5.2024 

 schválilo technický dozor investora na "Zníženie energetickej náročnosti budovy 
Obecného úradu v Hrašnom" . Bude podpísaná Mandátna zmluva medzi štatutárom 
obce a Peter Pálka PPR s odmenou 4 320€ s DPH; 

 zobralo na vedomie informáciu k žiadosti o získanie dotácie z Ministerstva financií SR 
na novú kosačku pre potreby obce Hrašné;  

 zobralo na vedomie informáciu k podaniu žiadosti na Okresný úrad odbor životného 
prostredia na výrub 17 ks drevín – líp na miestnom cintoríne, ktoré poškodzujú hrobové 
miesta (pomníky pozostalých); 

dňa 26.6.2024  

 schválilo projekt v spolupráci s TSK na ďalšie bezpečnostné prvky zamerané na 
bezpečnosť a zníženie rýchlosti vozidiel cez obec Hrašné na ceste II/581; 

 schválilo Zmluvu o spolupráci so Správou ciest Trenčianskeho samosprávneho kraja – 
bezpečnosť cestnej dopravy v obci; 

dňa 23.7.2024  

 schválilo spracovanie projektovej dokumentácie k elektroinštalácii v budove Obecného 
úradu a Materskej školy; 

 schválilo predbežné cenové ponuky na stavebné práce na budove a v budove Obecného 
úradu a Materskej školy naviac mimo už schválenej projektovej dokumentácie; 

 schválilo orezanie čerešne - suchých konárov, nachádzajúcej sa pozemku obce, ktoré sa 
uskutoční v mesiaci október 2024, mimo vegetačného obdobia; 

dňa 11.9.2024  

 zobralo na vedomie správu o výsledku verejného obstarávania a podpise zmluvy na 
dodatočné stavebné práce na budove a v budove Obecného úradu a Materskej školy 
naviac mimo schválenej projektovej dokumentácie s Environmentálnym fondom SR; 

 zobralo na vedomie podanie žiadosti o dotáciu z Environmentálneho fondu SR na nákup 
komunálnej techniky v zmysle vyhlásenej výzvy; 

dňa 30.10.2024  

 zobralo na vedomie informáciu k projektu Zvýšenie bezpečnosti chodcov na priechode 
pre chodcov - doplnenie ďalších bezpečnostných prvkov a zariadení napr. merače 
rýchlosti atď; 
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 zobralo na vedomie ponuku Ing. Jaroslava Bašku – predsedu TSK na prevzatie a 
prevádzkovanie NsP Myjava a zároveň poveruje aby naša obec Hrašné bola zastúpená 
ZMOS-om Myjava na ďalšie konanie v predmetnej veci; 

dňa 20.11.2024  

 schválilo VZN č. 3/2024 o miestnych daniach a miestnom poplatku za komunálne 
odpady a drobné stavebné odpady; 

 schválilo rozpočet obce na rok 2025 a zobralo na vedomie návrh rozpočtu obce na roky 
2026 a 2027; 

dňa 20.12.2024  

 zobralo na vedomie veľké poďakovanie starostu obce hasičom DHZ obce Hrašné za 
pomoc pri sťahovaní Obecného úradu a Materskej školy do pôvodných novo 
zrekonštruovaných priestorov budovy Obecného úradu; 

 zobralo na vedomie informáciu k projektu zvýšenie bezpečnosti chodcov na priechode 
pre chodcov - doplnenie ďalších bezpečnostných prvkov – schválenie projektu; 

 zobralo na vedomie informáciu, že kolaudácia rekonštrukcie Obecného úradu 
a Materskej školy prebehla úspešne a ku slávnostnému znovuotvoreniu budovy prišli aj 
dôchodcovia, ktorí si zaspomínali na to, ako sa úrad kedysi pred rokmi postavil. 
                                                                                                                             
 
 
 


